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§ 1 Dnr KFKS 2016/8-009 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KS 2016-01-11 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Brev till KS från Astma- och allergiförbundet Personaldirektör Elisabeth Carle 

Inbjudningar 
 

Inbjudan från Regeringen: Agenda 2030, 
Sveriges arbete för att nå de Globala målen 
2016-01-18, Stockholm City Conference Centre 
Folkets hus 

 

Vilken betydelse har invandringen för 
framtidens välfärd? Konferens 2016-01-14 på 
SNS, Jakobsbergsgatan 18, Stockholm. 
Underlagsrapport till Långtidsutredningen 
presenteras av nationalekonomen Lennart Flood

 

Klimatforum 2016, Den 10 februari, 
Munchenbryggeriet 

 

Övrigt 
 

Protokoll Vårljus 2015-10-14  
Protokoll Vårljus extra sammanträde 2015-11-24  
Protokoll KSSU 2015-12-08, KSAU och KSVU 
2015-12-15 

 

Anmälningar från KSSU 2015-12-08, KSAU och 
KSVU 2015-12-15 

 

Remiss från Utbildningsdepartementet - Rätt till 
behörighetsgivande utbildning inom komvux 
KFKS 2015/884-631 

AFN, svar senast 17/3-16 

Protokoll Käppalaförbundet 2015-12-08  
Beslut IVO LexSaraanmälan 2015-12-22  

- - - - -  
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§ 2 Dnr KFKS 2016/9-009 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KS 2016-01-11 

Ärende Beslutsfattare 
Delegationsbeslut – organisatorisk 
tillhörighet för personal inom 
stödfunktioner 

Stadsdirektör Lena Dahlstedt 

Delegationsbeslut – Ändrade ansvar för 
vissa huvud- och stödprocesser 

Stadsdirektör Lena Dahlstedt 

Delegationsbeslut från KSSU 151208, 
KSAU och KSVU 151215 

 

 
- - - - - 
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§ 3 Dnr KFKS 2014/842-214 

Detaljplan för återvinningsstation 
Värmdövägen/Mensättravägen, 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta detaljplanen. 
 
Ärendet  
Syftet med planen är att säkerställa markanvändning för teknisk anläggning, i första hand 
återvinningsstation, på kommunal mark i korsningen Värmdövägen/Mensättravägen. 
Planförslaget innebär att återvinningsstationen rustas upp och ändrar utformning. 
Genomförande och utbyggnad sköts av natur- och trafiknämnden och av VA- och 
avfallsenheten.  
 

Ekonomiska konsekvenser 
Detaljplaneringen finansieras av Avfallsverket genom planavtal. Genomförande och 
utbyggnad sköts av natur- och trafiknämnden, VA- och avfallsenheten. Eventuella 
investeringar i samband med genomförandet bekostas av verksamhetsutövaren.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 24 november 2015 § 230 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 november 2015 § 214 
Plankarta 
Planbeskrivning 
Utlåtande  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 24 november 2015 § 230 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta detaljplanen. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 november 2015 § 214 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslår att 
kommunfullmäktige antar planförslaget. 
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Yrkanden 
Gunilla Grudevall-Steen (L) anmälde att hon ej deltar i ärendets behandling på grund av 
jäv. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Helena Westerling (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är glädjande att ett flertal återvinningsstationer nu permanentas. Vi Socialdemokrater 
anser att det även ska kompletteras med fler stationer runt om i kommunen så att 
Nackaborna i framtidens Nacka har gångavstånd till en återvinningsstation.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Generellt hade det varit bättre med fler och mindre återvinningscentraler som fler 
naturligt kan gå och cykla till, t.ex. i anslutning till större busshållplatser. Den här typen av 
återvinningscentraler skulle med fördel kunna placeras på del av parkering eller i nära 
anslutning till lokala handelscentrum för att minska ner på onödig biltrafik. 
Ofta finns det invändningar från närboende p.g.a. ökad biltrafik kring en ÅVC, detta skulle 
undvikas om man istället placerade in många små enheter istället för ett fåtal större. 
Kostnaden för att tömma ÅVCer ligger på förpackningsindustrin och inte kommunen men 
eftersom det går snabbare att tömma en liten behållare än en stor torde det inte röra sig om 
några större kostnader.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Det är utmärkt att återvinningsstationer sätts upp i Nacka. Vänsterpartiet skulle vilja att 
återvinningsstationer finns i varje hushålls närhet och där dessa kan utnyttjas utan att man 
behöver transportera sig till dem med bil. Att tro att man ska ta bussen med sopor till en 
återvinningsanläggning är nog ganska naivt. Vad vi skulle vilja ha är mindre anläggningar 
som ligger i eller i den absoluta närheten till bostadsområden. Det planer som nu är uppe 
till behandling uppfyller bara till en del det kravet. ” 
 
- - - - - 
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§ 4 Dnr KFKS 2014/843-214 

Detaljplan för återvinningsstation Sarvträsk, del av 
fastigheten Mensättra 1:1, i Boo 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta detaljplanen. 
 

Ärendet 
Syftet med detaljplanen är att säkerställa markanvändning för befintlig återvinningsstation 
på kommunal mark vid lastbilsparkeringen norr om Orminge centrum. Planförslaget inne-
bär att återvinningsstationen rustas upp och att den resterande ytan av lastbilsparkeringen 
också får stöd för hur ytan idag används. Genomförande och utbyggnad av återvinnings-
stationen sköts av natur- och trafiknämnden och av VA- och avfallsenheten.  
 

Ekonomiska konsekvenser 
Detaljplaneringen finansieras av Avfallsverket genom planavtal. Genomförande och 
utbyggnad sköts av natur- och trafiknämnden, VA- och avfallsenheten. Eventuella 
investeringar i samband med genomförandet bekostas av verksamhetsutövaren.  

 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 24 november 2015 § 231 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 november 2015 § 215 
Plankarta 
Planbeskrivning 
Utlåtande  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 24 november 2015 § 231 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta detaljplanen. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 november 2015 § 2015 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslår att 
kommunfullmäktige antar planförslaget. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Helena Westerling (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är glädjande att ett flertal återvinningsstationer nu permanentas. Vi Socialdemokrater 
anser att det även ska kompletteras med fler stationer runt om i kommunen så att 
Nackaborna i framtidens Nacka har gångavstånd till en återvinningsstation.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Generellt hade det varit bättre med fler och mindre återvinningscentraler som fler 
naturligt kan gå och cykla till, t.ex. i anslutning till större busshållplatser. Den här typen av 
återvinningscentraler skulle med fördel kunna placeras på del av parkering eller i nära 
anslutning till lokala handelscentrum för att minska ner på onödig biltrafik. 
När det gäller just denna återvinningsstation känns den 100 % anpassad för bilburnaa. Jag 
rör mig mycket i området men har aldrig själv passerat stationen med cykel eller till fots.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Det är utmärkt att återvinningsstationer sätts upp i Nacka. Vänsterpartiet skulle vilja att 
återvinningsstationer finns i varje hushålls närhet och där dessa kan utnyttjas utan att man 
behöver transportera sig till dem med bil. Att tro att man ska ta bussen med sopor till en 
återvinningsanläggning är nog ganska naivt. Vad vi skulle vilja ha är mindre anläggningar 
som ligger i eller i den absoluta närheten till bostadsområden. Det planer som nu är uppe 
till behandling uppfyller bara till en del det kravet. ” 
 
- - - - - 
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§ 5 Dnr KFKS 2014/844-214 

Detaljplan för återvinningsstation 
Rensättravägen/Kummelnäsvägen, del av fastigheten 
Kummelnäs 11:118, i Boo 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta detaljplanen. 

Ärendet 
Syftet med detaljplanen är att säkerställa markanvändning för befintlig återvinningsstation 
på kommunal mark längs Rensättravägen i norra Boo. Planförslaget föreslår ingen föränd-
ring av återvinningsstationens nuvarande utformning. 

Ekonomiska konsekvenser 
Detaljplaneringen finansieras av Avfallsverket genom planavtal. Eventuellt genomförande 
och eventuell utbyggnad sköts av natur- och trafiknämnden och av VA- och avfallsenheten. 
Eventuella investeringar i samband med genomförandet bekostas av verksamhetsutövaren.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 24 november 2015 § 232 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 november 2015 § 216 
Plankarta 
Planbeskrivning 
Utlåtande  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 24 november 2015 § 232 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta detaljplanen. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 november 2015 § 216 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslår att 
kommunfullmäktige antar planförslaget. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Helena Westerling (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är glädjande att ett flertal återvinningsstationer nu permanentas. Vi Socialdemokrater 
anser att det även ska kompletteras med fler stationer runt om i kommunen så att 
Nackaborna i framtidens Nacka har gångavstånd till en återvinningsstation.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Generellt hade det varit bättre med fler och mindre återvinningscentraler som fler 
naturligt kan gå och cykla till, t.ex. i anslutning till större busshållplatser. Den här typen av 
återvinningscentraler skulle med fördel kunna placeras på del av parkering eller i nära 
anslutning till lokala handelscentrum för att minska ner på onödig biltrafik. 
Ofta finns det invändningar från närboende p.g.a. ökad biltrafik kring en ÅVC, detta skulle 
undvikas om man istället placerade in många små enheter istället för ett fåtal större. 
Kostnaden för att tömma ÅVCer ligger på förpackningsindustrin och inte kommunen men 
eftersom det går snabbare att tömma en liten behållare än en stor torde det inte röra sig om 
några större kostnader.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Det är utmärkt att återvinningsstationer sätts upp i Nacka. Vänsterpartiet skulle vilja att 
återvinningsstationer finns i varje hushålls närhet och där dessa kan utnyttjas utan att man 
behöver transportera sig till dem med bil. Att tro att man ska ta bussen med sopor till en 
återvinningsanläggning är nog ganska naivt. Vad vi skulle vilja ha är mindre anläggningar 
som ligger i eller i den absoluta närheten till bostadsområden. Det planer som nu är uppe 
till behandling uppfyller bara till en del det kravet. ” 
 
- - - - - 
 
  



 
16 (78) 

 11 januari 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 6 Dnr KFKS 2014/845-214 

Detaljplan för återvinningsstation Saltängen, del av 
fastigheten Sicklaön 40:14, i Saltängen 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta detaljplanen. 
 

Ärendet 
Syftet med detaljplanen är att säkerställa markanvändning för befintlig återvinningsstation 
på kommunal mark i Saltängen. Planförslaget innebär att återvinningsstationen flyttas något 
norrut, rustas upp och ändrar utformning. Genomförande och utbyggnad sköts av natur- 
och trafiknämnden, VA- och avfallsenheten. 

Ekonomiska konsekvenser 
Detaljplaneringen finansieras av Avfallsverket genom planavtal. Genomförande och 
utbyggnad sköts av natur- och trafiknämnden och av VA- och avfallsenheten. Eventuella 
investeringar i samband med genomförandet bekostas av verksamhetsutövaren.  
 

Handlingar i ärendet 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 november 2015 § 217 
Plankarta 
Planbeskrivning 
Utlåtande  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 24 november 2015 § 233 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta detaljplanen. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 november 2015 § 217 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslår att 
kommunfullmäktige antar planförslaget. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Helena Westerling (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är glädjande att ett flertal återvinningsstationer nu permanentas. Vi Socialdemokrater 
anser att det även ska kompletteras med fler stationer runt om i kommunen så att 
Nackaborna i framtidens Nacka har gångavstånd till en återvinningsstation.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Generellt hade det varit bättre med fler och mindre återvinningscentraler som fler 
naturligt kan gå och cykla till, t.ex. i anslutning till större busshållplatser. Den här typen av 
återvinningscentraler skulle med fördel kunna placeras på del av parkering eller i nära 
anslutning till lokala handelscentrum för att minska ner på onödig biltrafik. 
Ofta finns det invändningar från närboende p.g.a. ökad biltrafik kring en ÅVC, detta skulle 
undvikas om man istället placerade in många små enheter istället för ett fåtal större. 
Kostnaden för att tömma ÅVCer ligger på förpackningsindustrin och inte kommunen men 
eftersom det går snabbare att tömma en liten behållare än en stor torde det inte röra sig om 
några större kostnader.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Det är utmärkt att återvinningsstationer sätts upp i Nacka. Vänsterpartiet skulle vilja att 
återvinningsstationer finns i varje hushålls närhet och där dessa kan utnyttjas utan att man 
behöver transportera sig till dem med bil. Att tro att man ska ta bussen med sopor till en 
återvinningsanläggning är nog ganska naivt. Vad vi skulle vilja ha är mindre anläggningar 
som ligger i eller i den absoluta närheten till bostadsområden. Det planer som nu är uppe 
till behandling uppfyller bara till en del det kravet. ” 
 
- - - - - 
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§ 7 Dnr KFKS 2014/846-214 

Detaljplan för återvinningsstation 
Ulvsjövägen/Ältavägen, del av fastigheten Älta 10:1, i 
Älta 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta detaljplanen. 
 

Ärendet 
Syftet med detaljplanen är att säkerställa markanvändning för befintlig återvinningsstation 
på kommunal mark i Kolarängen. Planförslaget innebär att återvinningsstationen rustas 
upp och ändrar utformning. Genomförande och utbyggnad sköts av natur- och trafik-
nämnden, VA- och avfallsenheten.  

Ekonomiska konsekvenser 
Detaljplaneringen finansieras av Avfallsverket genom planavtal. Genomförande och 
utbyggnad sköts av natur- och trafiknämnden och av VA- och avfallsenheten. Eventuella 
investeringar i samband med genomförandet bekostas av verksamhetsutövaren.  

 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 24 november 2015 § 234 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 november 2015 § 218 
Plankarta 
Planbeskrivning 
Utlåtande  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 24 november 2015 § 234 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta detaljplanen. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 november 2015 § 218 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslår att 
kommunfullmäktige antar planförslaget. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag.  
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Protokollsanteckningar 
Helena Westerling (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är glädjande att ett flertal återvinningsstationer nu permanentas. Vi Socialdemokrater 
anser att det även ska kompletteras med fler stationer runt om i kommunen så att 
Nackaborna i framtidens Nacka har gångavstånd till en återvinningsstation.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Generellt hade det varit bättre med fler och mindre återvinningscentraler som fler 
naturligt kan gå och cykla till, t.ex. i anslutning till större busshållplatser. Den här typen av 
återvinningscentraler skulle med fördel kunna placeras på del av parkering eller i nära 
anslutning till lokala handelscentrum för att minska ner på onödig biltrafik. 
Ofta finns det invändningar från närboende p.g.a. ökad biltrafik kring en ÅVC, detta skulle 
undvikas om man istället placerade in många små enheter istället för ett fåtal större. 
Kostnaden för att tömma ÅVCer ligger på förpackningsindustrin och inte kommunen men 
eftersom det går snabbare att tömma en liten behållare än en stor torde det inte röra sig om 
några större kostnader.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Det är utmärkt att återvinningsstationer sätts upp i Nacka. Vänsterpartiet skulle vilja att 
återvinningsstationer finns i varje hushålls närhet och där dessa kan utnyttjas utan att man 
behöver transportera sig till dem med bil. Att tro att man ska ta bussen med sopor till en 
återvinningsanläggning är nog ganska naivt. Vad vi skulle vilja ha är mindre anläggningar 
som ligger i eller i den absoluta närheten till bostadsområden. Det planer som nu är uppe 
till behandling uppfyller bara till en del det kravet. ” 
 
- - - - - 
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§ 8 Dnr KFKS 2015/173-040 

Upplösning av Sociala samfonden 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Sociala samfonden ska upplösas.  
2. Inga ytterligare medel ska utdelas från Sociala samfonden. 
3. Vid upplösningen ska stiftelsens förmögenhet användas för verksamhet som följer 

stiftelseurkunden och gå till barn, sjuka eller gamla som lever under små 
ekonomiska villkor och är skrivna i Nacka kommun. Kommunstyrelsen fattar 
beslut om detta. 

 

Ärende 
Nacka kommun förvaltar en stiftelse kallad Sociala samfonden. Fondens årliga avkastning 
har blivit lägre med åren och de senaste fem åren har det inte varit möjligt att mer än 
sporadiskt göra utdelningar i enlighet med stiftelsens stadgar. Avkastningen som finns att 
fördela är lägre än kostnaderna för annonsering om möjlighet att söka medel och 
administration. Eftersom det inte finns någon stadgad upplösningsrätt för Sociala 
samfonden kan den enbart upplösas enligt bestämmelser i stiftelselagen. Tre av fyra 
förutsättningar är uppfyllda men sedan krävs att ingen mer utdelning sker. Om ingen 
utdelning görs 2015 eller därefter kan stiftelsen upplösas 2019. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 187 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 november 2015 
Sociala kvalitetsenhetens tjänsteskrivelse 
Socialnämnden den 20 oktober 2015 § 153 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 187 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Sociala samfonden ska upplösas.  
2.  Inga ytterligare medel ska utdelas från Sociala samfonden. 
3. Vid upplösningen ska stiftelsens förmögenhet användas för verksamhet som följer 

stiftelseurkunden och gå till barn, sjuka eller gamla som lever under små 
ekonomiska villkor och är skrivna i Nacka kommun. Kommunstyrelsen fattar 
beslut om detta. 
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Beslut i socialnämnden den 20 oktober 2015 § 153 
Socialnämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att inga medel utdelas från 
stiftelsen Sociala Samfonden från och med 2015 med syftet att upplösa fonden 2019. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 9 Dnr KFKS 2015/792-003 

Reglemente för förtroendevalda 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar föreslaget reglemente för 
förtroendevalda. 
 

Ärende 
Det befintliga regelverket kring ersättning till förtroendevalda är otydligt och lämnar stort 
utrymme för tolkningar. För att underlätta och tydliggöra för förtroendevalda och 
tjänstemän föreslås i ärendet ett uppdaterat reglemente. Det föreslagna reglementet bygger 
på det befintliga regelverket och de anvisningar som finns. Största skillnaderna är att 
tydliggöra vad som gäller vid kurser och konferenser samt att arvodesbelopp som beslutas i 
det årliga mål- och budgetärendet inte inkluderas i reglementet. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 188 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 december 2015 
Förslag ”Reglemente för förtroendevalda” 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 188 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar föreslaget reglemente för 
förtroendevalda. 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), Rolf Wasteson 
(V) och Christina Ståldal (NL), att samma regler gällande arvode ska gälla för nämnder som 
gäller för kommunfullmäktige. Ersättning för förlorad arbetsinkomst ska ta hänsyn till 
restid.  
 
Sidney Holm yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar, Rolf Wasteson och 
Christina Ståldal, att regler för ersättning ska vara densamma för beredning som för 
nämndsammanträden. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars och Sidney Holms båda yrkanden beslutade 
kommunstyrelsen i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp mot 
beslutet. 
 
Sidney Holm reserverade sig för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp mot beslutet. 
 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet instämmer i de yrkanden som ställdes av (S) och (MP).  
Det finns ingen anledning att begränsa sammanträdesersättningen för nämndmöten till 3 
timmar. Det är sällan som möte blir så långa (och därmed är den ekonomiska 
konsekvensen minimal) och de fall det sker så finns det ingen anledning att arvode ska utgå 
på ett kommunfullmäktigemöte men inte ett nämndmöte.  
Ersättning för förlorad arbetsförtjänst bör rimligtvis utgå även för restiden i samband med 
ett sammanträde. Idag är det i praktiken så att den som deltar i sammanträden på dagtid 
inte får full ersättning för den förlorade arbetsförtjänsten i och med att restiden inte ersätts. 
Man ska inte behöva betala för att kunna upprätthålla ett förtroendeuppdrag. 
Sammanträdesersättning och förlorad arbetsförtjänst bör utgå för deltagande i 
beredningsmöten på samma sätt som för nämndmöten. Att delta i ett beredningsmöte är 
ett sätt att få bättre insikt i aktuella ärenden. Därför är det viktigt att kunna få ersättning för 
förlorad arbetsförtjänst så att förlorad inkomst inte ska hindra någon att delta. ” 
 
Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet. 
 
- - - - - 
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§ 10 Dnr KFKS 2015/882-175 

Förslag till fastställande av uppräkning av taxor för 2016 
gällande tillsyn och tillståndsbeslut enligt LBE och LSO 
Verksamhet som utförs i Nacka kommun av Södertörns brandförsvarsförbund 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige antar föreslagna uppräkning till 943 kronor/timme (från nuvarande 
931 kronor/timme) avseende avgiften för tillsyn och tillståndsbeslut i punkterna 9 A-C i 
taxan för Södertörns brandförsvarsförbunds material, tjänster och service som ej kan 
hänföras till räddningstjänst enligt lagen om skydd mot olyckor att gälla fr.o.m. 2016-01-01. 
    

Ärendet 
Södertörns brandförsvarsförbunds direktion beslutade vid sitt sammanträde den 2015-10-
16, § 53, att godkänna en uppräkning om 1,3 % av taxa för 2016 gällande avgifter för tillsyn 
och tillståndsbeslut enligt lagen om brandfarliga och explosiva varor (LBE) samt lagen om 
skydd mot olyckor (LSO). Denna uppräkning innebär att avgiften för tillsyn och 
tillståndsbeslut är 943 kronor/timme fr.o.m. 2016-01-01. 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 21 december 2015 
Protokollsutdrag SBFF § 53, uppräkning av taxor för 2016 gällande tillsyn och 
tillståndsbeslut enligt LBE och LSO. 
Sammanträdesprotokoll SBFF den 16 oktober 2015 
Nuvarande taxa för SBFF:s material, tjänster och service 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till juridik- och kanslienhetens förslag. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 11 Dnr KFKS 2014/914-639 

Barnrättscertifiering i Nacka kommun 
Motion den 27 oktober 2014 av Andreas Falk, Gunnel Nyman Gräff och Martin 
Hellströmer (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det pågår ett aktivt arbete med barnrättsfrågor. 
Nämnderna har möjlighet att i arbetet med strategiska mål och indikatorer förstärka 
barnperspektivet. Kommunfullmäktige avslår därmed förslagen i motionen.  
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun får i uppdrag att utarbeta indikatorer och 
utbildning för personal för att kunna barnrättscertifiera enskilda delar av verksamheten i 
Nacka kommun och att en plan för införande av barnrättscertifiering utarbetas. 
Kommunfullmäktige minoritetsåterremitterade ärendet den 21 september 2015, § 220, för 
att ”besvara att-satserna”. 
 
I underlag från sociala kvalitetsenheten, kultur och fritidsenheten, utbildningsnämnden och 
välfärd skola redogör verksamheterna för det arbete som redan görs samt kommenterar det 
omfattande arbete och administration ett certifieringsarbete innebär. Försöket med 
barnrättscertifiering i Örebro kommun lades ned och det finns ingen färdig metod för 
certifiering. Det innebär att om Nacka ska införa barnrättscertifiering behöver kommunen 
arbeta fram en egen certifiering vilket skulle vara oerhört tid- och resurskrävande. 
 
Det bedöms att barnfokus redan finns i verksamheterna. Förutom i det dagliga arbetet med 
barn arbetar även kommunen med barnfokus genom att uppmärksamma konsekvenser för 
barn i alla beslut. Kommunen är dessutom med i regionalt nätverk för barns och ungas 
rättigheter. I och med att barnkonventionen förväntas bli lag 2018 planeras även för 
aktiviteter för att förbereda organisationen för denna förändring. I arbetet med 
framtagande av nämndernas strategiska mål under 2016 finns möjlighet för nämnderna att 
utarbeta indikatorer med barnfokus. En certifiering bedöms inte ge någon förstärkning av 
arbetet utan snarare tvärtom riskerar att skapa ytterligare administration.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 196 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 30 november 2015 
Beslut om återremiss, kommunfullmäktige 21 september 2015 § 220 
Motion  
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 196 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det pågår ett aktivt arbete med barnrättsfrågor. 
Nämnderna har möjlighet att i arbetet med strategiska mål och indikatorer förstärka 
barnperspektivet. Kommunfullmäktige avslår därmed förslagen i motionen.  

Beslut i kommunfullmäktige den 21 september 2015 § 220 
Ärendet återremitterades för att besvara att-satserna i motionen.  

Beslut i kommunfullmäktige den 15 juni 2015 § 178 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 152 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det som föreslås i motionen i huvudsak redan pågår. 
Intentionen bakom motionen är därmed uppfyllda och motionen är färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), Rolf 
Wasteson (V) och Sidney Holm (MP), bifall till motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
arbetsutskottets förslag. 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp mot 
beslutet. 
 
Sidney Holm reserverade sig för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp mot beslutet. 
 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet. 
 
Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet. 
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Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Låt oss gå från ord till handling. Motionen innebär ett konkretiserande och förtydligande 
av barnperspektivet som kommunfullmäktige har fastslagit ska genomsyra kommunens 
verksamhet.” 
 
- - - - - 
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§ 12 Dnr KFKS 2015/840-201 

Förhållningssätt till höga hus i Nacka stad  

Beslut 
Kommunstyrelsen antar promemorian Förhållningssätt till höga hus i Nacka stad som underlag 
i stadsutvecklingen. Kommunstyrelsen noterar därvid att förhållningssätten prövas i vart 
enskilt fall och att ställningstagande till platser inte görs nu. 
 

Ärendet 
En tydlig trend i stadsbyggandet idag är de höga husen. Mycket av höghusdebatten präglas 
dock av godtycklighet, generaliseringar och vinklade argument för att stödja just den 
stadsbild som avsändaren vill ha – med eller utan höga hus. För att hantera alla propåer om 
höga hus behöver kommunen ett genomtänkt förhållningssätt till om och i så fall var och 
hur högre bebyggelse kan tillföra något i Nacka stad.  
 
Promemorian Förhållningssätt till höga hus i Nacka stad syftar till att fungera som ett stöd i 
stadsbyggnadsprojekten.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 december 2015 § 245 
Enheten för strategisk stadsutvecklings tjänsteskrivelse den 27 november 2015 
PM Förhållningssätt till höga hus i Nacka stad 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 december 2015 § 245 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar promemorian Förhållningssätt till höga hus i Nacka stad som underlag 
i stadsutvecklingen. Kommunstyrelsen noterar därvid att förhållningssätten prövas i vart 
enskilt fall och att ställningstagande till platser inte görs nu. 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), att de delar i 
promemorian som handlar om högre hus än 12-16 våningar ska utgå, och därmed ska 
högre än så ej prövas i Nacka. 
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Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), Gunilla 
Grudevall-Steen (L), Rolf Wasteson (V), Sidney Holm (MP) och Jan-Eric Jansson (KD), 
bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Hans Peters yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Cathrin 
Bergenstråhles yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Höga hus är generellt ingen bra lösning sett ur ett stadsbyggnadsperspektiv. Miljöpartiet 
de gröna i Nacka står för en tät och blandad stad där verksamheter, boende och rekreation 
kan samsas på lika villkor för alla människor. Det är viktigt att det nu tagits fram ett 
förhållningssätt till höga hus eftersom denna typ av byggnation annars riskerar skapa 
diversifiering, alienering och egenmäktigt ta över hela landskapet. Vi i Miljöpartiet säger 
inte generellt nej till alla höga hus utan tar när/om frågan kommer upp ställning i varje 
enskilt fall. 
 
Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Frågan om höga hus aktualiseras ofta då nya bostadsområden planeras runt om i 
Stockholmsregionen. Detta för att skapa känsla av ”modern” stad och för att skapa 
landmärken och för marknadsföring mm. Men det är viktigt att framhålla att tät stad med 
många bostäder företrädesvis byggs i form av kvartersbebyggelse med gatuliv, skapar en 
större täthet jämfört med enstaka höga hus eller skyskrapor. Centerpartiet anser att 
grundnivån ska vara 5-6 våningar i Nacka stad så som slagits fast i dokumentet 
”Fundamenta” Men att på några lämpliga platser kan hus med 12-16 våningar prövas efter 
noggranna studier, inte minst av ljus- och vindförhållanden.  
 
Den finns inget i konceptet mycket höga hus som kan kopplas till Nackas historia eller 
tradition på något sätt. Och det finns inga särskilda behov av landmärken, 
symbolbyggnader eller monument. Vi har heller inget behov av att efterlikna New York 
eller Singapore. Nacka gör i stället klokt i att bygga vidare på traditionell Europeisk karaktär 
av stadsbebyggelse som passar in i vårt klimat och lågt stående sol under stora delar av 
året.” 
 
- - - - - 
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§ 13 Dnr KFKS 2013/298-251 mfl 

Projektavslut för stadsbyggnadsprojekt 9403, 
Lännerstavägen cirkulationsplats 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att avsluta stadsbyggnadsprojekt 9403, Lännerstavägen 
cirkulationsplats. Investering för kommunens arbete med planläggning och utredningar på 
384 000 kronor direktavskrivs i kommunstyrelsens bokslut för innevarande år. 
 

Ärendet 
Projektet omfattar korsningen Lännerstavägen/Prästkragens väg, infarten till Lännersta 
företagsby. Beslut om Start-PM för projektet togs av kommunstyrelsens arbetsutskott den 
9 augusti 2005, § 188, och syftet med projektet var att utreda om korsningen 
Lännerstavägen/Prästkragens väg behövde byggas om med hänsyn till att 
verksamhetsområdet längs Prästkragens väg vuxit. Syftet var också att planlägga fastigheter 
i direkt anslutning till korsningen då dessa saknar detaljplan. Projektet har inte resulterat i 
några nya anläggningar att förvalta för kommunen eller några nya byggrätter, projektet 
innebär enbart en kostnad.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 december 2015 § 247 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 5 november 2015 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 december 2015 § 247 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att avsluta stadsbyggnadsprojekt 9403, Lännerstavägen 
cirkulationsplats. Investering för kommunens arbete med planläggning och utredningar på 
384 000 kronor direktavskrivs i kommunstyrelsens bokslut för innevarande år. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 14 Dnr KFKS 2015/776-260 

Avsiktsförklaring med Saltsjö-Duvnäs Tennisklubb och 
NackaMark Exploatering KB om fastigheten Sicklaön 
41:2 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ingår föreslagen avsiktsförklaring med 
NackaMark Exploatering KB och Saltsjö-Duvnäs Tennisklubb (ideell förening) om fortsatt 
förhandling avseende direktanvisning för bostadsbyggnation och markförvärv alternativt 
markupplåtelse inom fastigheten Sicklaön 41:2. 
 

Ärendet 
Idag arrenderar Saltsjö-Duvnäs Tennisklubb (SDTK) del av fastigheten Sicklaön 207:8 av 
kommunen. Tennisklubben har ett behov av att utveckla sina anläggningar men någon 
kommunal mark för ändamålet finns inte tillgänglig. Ett alternativ är att SDTK eller 
kommunen för ändamålet förvärvar alternativt nyttjar del av fastigheten Sicklaön 41:2 som 
ägs av NackaMark Exploatering KB (Bolaget). Bolaget är positivt inställt till detta men 
kräver i gengäld att erhålla direktanvisningar för bostadsbyggnation om cirka 20 000 kvm 
BTA, dock minst 200 lägenheter, inom centrala Sicklaön. Med anledning härav föreslås att 
kommunen, SDTK och Bolaget ska ingå föreslagen avsiktsförklaring. Parterna kommer i 
senare skede att behöva teckna flera juridiskt bindande avtal mellan sig för att intentionerna 
ska uppfyllas. Samtliga överlåtelser och upplåtelser ska enligt föreslagen avsiktsförklaring 
ske till marknadsvärde. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 december 2015 § 249 
Enheten för fastighetsutvecklings och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 24 
november 2015 
Avsiktsförklaring 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 december 2015 § 249 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ingår föreslagen avsiktsförklaring med 
NackaMark Exploatering KB och Saltsjö-Duvnäs Tennisklubb (ideell förening) om fortsatt 
förhandling avseende direktanvisning för bostadsbyggnation och markförvärv alternativt 
markupplåtelse inom fastigheten Sicklaön 41:2. 
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Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), att 
avsiktsförklaringen tillstyrks med tillägg som stipulerar att minst 50 procent av de bostäder 
som Skanska och HSB får ska bygga på den mark de får sig tilldelade ska upplåtas med 
hyresrätt. 

Beslutsgång 
Med avslag på Helena Westerlings yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 

Reservationer 
Helena Westerling reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Ersättningen till fastighetsägaren kan inte annat än anses vara generös. Både av den 
orsaken och för att det finns ett stort behov, borde det ha ingått i uppgörelsen att en stor 
andel av de bostäder som byggs på marken, åtminstone hälften, ska vara hyresbostäder.” 
 

Protokollsanteckningar 
Kaj Nyman (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi Socialdemokrater är glada åt att den långdragna frågan om att möta SDTK:s behov av 
en utveckling av sin verksamhet tar ett steg i rätt riktning, Vi tillstyrker därför i princip 
avsiktsförklaringen. Dock skulle vi -- inte minst mot bakgrund av att markägarna (Skanska 
och HSB) fått bra "betalt" för ett markområde som definitivt inte är lämpat för 
bostadsbebyggelse. För att tillgodose behovet av hyreslägenheter (något som alla partier i 
kommunen numera ställer sig bakom) borde avsiktsförklaringen kompletteras med att 
hälften av de bostäder som i framtiden kommer att byggas på den mark som byggföretagen 
kan få sig tilldelade ska upplåtas med hyresrätt.” 
 
- - - - - 
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§ 15 Dnr KFKS 2015/393-007 

Revisionsrapport 1 år 2015 Granskning av intern kontroll 
kopplat till räkenskaperna 
Yttrande till revisorerna 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över revisionsrapport 
nr 1 2015 – Granskning av intern kontroll kopplat till räkenskaperna. 
  

Ärendet 
EY har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Nacka kommun genomfört en 
granskning av intern kontroll kopplat till räkenskaperna. EY har inte hittat några väsentliga 
brister i sin granskning. Revisorerna har identifierat några utvecklingsområden där de 
rekommenderar att den interna kontrollen förstärks: 
 

 Löner inkl pensioner 
 Materiella anläggningstillgångar 
 Ledningsnära/förtroendekänsliga kostnader 
 Attester av leverantörsfakturor 

 
Syftet med granskningen har varit att bedöma status på det åtgärdsarbete som bedrivs av 
kommunen i syfte att förbättra rutiner för internkontroll. Revisorerna noterar med 
tillfredsställelse att flera av de rekommendationer som lämnats under flera år har åtgärdats. 
 
Stadsledningskontoret redovisar att förbättringar har gjorts och görs i linje med det som 
revisorerna rekommenderar och föreslår. Det gäller samtliga rekommendationer och 
förslag.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 184 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 30 november 2015 
Förslag till yttrande till revisorerna 
Revisionsskrivelse 
Revisionsrapport 1/2015 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 184 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över revisionsrapport 
nr 1 2015 – Granskning av intern kontroll kopplat till räkenskaperna. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Nackas revisorer har i de nu aktuella revisionsrapporterna, men även tidigare, i olika grad 
riktat kritik mot att Kommunstyrelsen inte i tillräcklig grad styr resp. följer upp vad som 
egentligen faller på Kommunstyrelsens ansvar. Särskilt allvarligt är det att det finns en 
informell delegation där tjänstemän tar beslut utan att Kommunstyrelsen ens får 
återrapportering. Det beror inte främst på att tjänstemän gör vad som inte är deras uppgift 
utan att Kommunstyrelsen i många fall lämnar walk-over. Vi har under åren sett det när det 
gäller upphandlingar och finanshanteringen. Nu föreligger revisionsrapporter som 
avhandlar en upphandling (Pulsen Combine) och just finanshantering. Pulsen Combine är 
ett ärende som på många sätt liknar ombyggnaden av Stadshuset som var en skandal för 
några år sedan. Kritiken mot finanshanteringen är allvarlig så tillvida att Kommunstyrelsen 
inte tagit ansvar för att säkra derivat och i förlängningen så innebär det en stor ekonomisk 
risk. Kommunstyrelsen står i praktiken ansvarig utan att ha tagit alla beslut. 
 
Under många år så fanns en kultur av låt-gå i kommunen vad gäller möjligheten för 
Kommunstyrelsen att ta sitt ansvar. Beslutsunderlag var i många sammanhang långt ifrån 
kompletta, Kommunstyrelsen såg helt enkelt inte hela bilden. Detta har helt klart blivit 
bättre under senaste åren men fortfarande så finns det kvar rester av den gamla kulturen 
där Kommunstyrelsen inte tagit greppet.  
 
Svaren till revisorerna har tyvärr ofta en lätt arrogant ton där Kommunstyrelsen ger sken av 
att man redan insett problemen och åtgärdat dem. Av de svar som avlämnats idag vid 
Kommunstyrelsens sammanträde gäller detta i särskilt hög grad svaret avseende Pulsen 
Combine. Där har så grava fel begåtts att en något mer ödmjuk ton gott hade kunnat 
anläggas. 
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I samband med årsbokslutet brukar Kommunstyrelsen träffa revisorerna. Vi förutsätter att 
så blir aktuellt även i år. Det är då viktigt att de frågor som vi här tar upp då kommer upp 
till behandling.” 
 
- - - - - 
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§ 16 Dnr KFKS 2015/393-007 

Revisionsrapport 3/2015 - Upphandling och inköp 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över revisionsrapport 
3/2015 – upphandling och inköp. 
 

Ärende 
Kommunfullmäktiges revisorer har granskat kommunen upphandling och inköp. 
Granskningen har gjorts som stickprov. De har funnits brister kring vissa arbetsrutiner och 
dokumentationskrav. I förslaget till yttrande redovisas att det i vissa fall redan vidtagits 
åtgärder för att rätta till bristerna, i de andra pågår ett arbete som ska vara klart under första 
halvåret 2016. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 181 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 november 2015 
Stadsledningskontorets förslag till yttrande 
Revisionsskrivelse med bifogad revisionsrapport 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 181 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över revisionsrapport 
3/2015 – upphandling och inköp. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Nackas revisorer har i de nu aktuella revisionsrapporterna, men även tidigare, i olika grad 
riktat kritik mot att Kommunstyrelsen inte i tillräcklig grad styr resp. följer upp vad som 
egentligen faller på Kommunstyrelsens ansvar. Särskilt allvarligt är det att det finns en 
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informell delegation där tjänstemän tar beslut utan att Kommunstyrelsen ens får 
återrapportering. Det beror inte främst på att tjänstemän gör vad som inte är deras uppgift 
utan att Kommunstyrelsen i många fall lämnar walk-over. Vi har under åren sett det när det 
gäller upphandlingar och finanshanteringen. Nu föreligger revisionsrapporter som 
avhandlar en upphandling (Pulsen Combine) och just finanshantering. Pulsen Combine är 
ett ärende som på många sätt liknar ombyggnaden av Stadshuset som var en skandal för 
några år sedan. Kritiken mot finanshanteringen är allvarlig så tillvida att Kommunstyrelsen 
inte tagit ansvar för att säkra derivat och i förlängningen så innebär det en stor ekonomisk 
risk. Kommunstyrelsen står i praktiken ansvarig utan att ha tagit alla beslut. 
 
Under många år så fanns en kultur av låt-gå i kommunen vad gäller möjligheten för 
Kommunstyrelsen att ta sitt ansvar. Beslutsunderlag var i många sammanhang långt ifrån 
kompletta, Kommunstyrelsen såg helt enkelt inte hela bilden. Detta har helt klart blivit 
bättre under senaste åren men fortfarande så finns det kvar rester av den gamla kulturen 
där Kommunstyrelsen inte tagit greppet.  
 
Svaren till revisorerna har tyvärr ofta en lätt arrogant ton där Kommunstyrelsen ger sken av 
att man redan insett problemen och åtgärdat dem. Av de svar som avlämnats idag vid 
Kommunstyrelsens sammanträde gäller detta i särskilt hög grad svaret avseende Pulsen 
Combine. Där har så grava fel begåtts att en något mer ödmjuk ton gott hade kunnat 
anläggas. 
 
I samband med årsbokslutet brukar Kommunstyrelsen träffa revisorerna. Vi förutsätter att 
så blir aktuellt även i år. Det är då viktigt att de frågor som vi här tar upp då kommer upp 
till behandling.” 
 
- - - - - 
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§ 17 Dnr KFKS 2015/393-007 

Revisionsrapport 5 år 2015 granskning av projektet 
Pulsen Combine 
Yttrande till revisorerna 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över revisionsrapport 
nr 5 2015 – Granskning av projektet Pulsen Combine. 
 

Ärende 
EY har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Nacka kommun genomfört en 
granskning av projektet Pulsen Combine. EY vill särskilt lyfta fram följande väsentliga 
noteringar för åtgärder: 
 

 Avsaknad av dokumentation som underlag för aktiverade utgifter samt avsaknad av 
dokumenterade principer/rutiner för hur utgifter fördelas mellan investering och 
drift  

 Ägarskap och styrning 
 

Syftet med granskningen har varit att bedöma projektets styrning, implementering och 
kostnadsuppföljning. 
 
I ärendet redovisas att förbättringar görs i linje med det som revisorerna rekommenderar 
och föreslår. Det gäller samtliga rekommendationer och förslag.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 182 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 30 november 2015 
Förslag till yttrande till revisorerna 
Revisionsskrivelse 2015-11-18 
Revisionsrapport 5/2015 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 182 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över revisionsrapport 
nr 5 2015 – Granskning av projektet Pulsen Combine. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) och Khashayar Farmanbar (S) lät gemensamt anteckna följande. 
 
”Nackas revisorer har i de nu aktuella revisionsrapporterna, men även tidigare, i olika grad 
riktat kritik mot att Kommunstyrelsen inte i tillräcklig grad styr resp. följer upp vad som 
egentligen faller på Kommunstyrelsens ansvar. Särskilt allvarligt är det att det finns en 
informell delegation där tjänstemän tar beslut utan att Kommunstyrelsen ens får 
återrapportering. Det beror inte främst på att tjänstemän gör vad som inte är deras uppgift 
utan att Kommunstyrelsen i många fall lämnar walk-over. Vi har under åren sett det när det 
gäller upphandlingar och finanshanteringen. Nu föreligger revisionsrapporter som 
avhandlar en upphandling (Pulsen Combine) och just finanshantering. Pulsen Combine är 
ett ärende som på många sätt liknar ombyggnaden av Stadshuset som var en skandal för 
några år sedan. Kritiken mot finanshanteringen är allvarlig såtillvida att Kommunstyrelsen 
inte tagit ansvar för att säkra derivat och i förlängningen så innebär det en stor ekonomisk 
risk. Kommunstyrelsen står i praktiken ansvarig utan att ha tagit alla beslut. 
Under många år så fanns en kultur av låt-gå i kommunen vad gäller möjligheten för 
Kommunstyrelsen att ta sitt ansvar. Beslutsunderlag var i många sammanhang långt ifrån 
kompletta, Kommunstyrelsen såg helt enkelt inte hela bilden. Detta har helt klart blivit 
något bättre under senaste åren men fortfarande så finns det kvar rester av den gamla 
kulturen där Kommunstyrelsen inte tagit greppet.  
Svaren till revisorerna har tyvärr ofta en lätt arrogant ton där Kommunstyrelsen ger sken av 
att man redan insett problemen, agerat och åtgärdat dem. Av de svar som avlämnats idag 
vid Kommunstyrelsens sammanträde gäller detta i särskilt hög grad svaret när det gäller 
avseende Pulsen Combine. Där har revisorerna pekat på  så grava fel att en något mer 
ödmjuk ton gott hade kunnat anläggas. Revisorerna skriver att projektet inte har bedrivits 
på ett tillfredsställande sätt när det gäller styrning, politisk kontroll, och pekar på att att det 
blivit väsentligt dyrare (faktiskt en fyrdubbling av kostnaderna – hittills) samt att projektet 
skulle ha varit i drift 2009 men fortfarande inte är det. Detta hade varit värt en kommentar 
från kommunstyrelsen. 
I samband med årsbokslutet brukar Kommunstyrelsen träffa revisorerna. Vi förutsätter att 
så blir aktuellt även i år. Det är då viktigt att de frågor som vi här tar upp då kommer upp 
till behandling.” 
 
Mats Gerdau (M), Gunilla Grudevall-Steen (L) och Hans Peters (C) lät gemensamt 
anteckna följande. 
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”Socialtjänstens införande av verksamhetssystemet Pulsen Combine har kantats av 
problem, förseningar och fördyringar. Vi ser mycket allvarligt på detta och har också sett 
till att åtgärder vidtas. Social- och äldrenämnderna får nu en tydligare och mer konkret 
uppföljning av införandet på varje sammanträde och ny projektledning har tillsatts. Vi 
konstaterar att revisorerna noterat dessa förbättringar.  
 
Vi vill samtidigt påminna om att motivet för införandet av Pulsen Combine var att skapa 
ett effektivt och transparent system där kvaliteten säkras. Dessutom bedömdes de tidigare 
systemen vara omoderna. Partierna har sedan starten, i såväl social- och äldrenämnden som 
kommunfullmäktige, varit överens om inriktningen. Att i dagsläget helt avbryta införandet, 
vilket S föreslog i budgeten i november, vore både oansvarigt och kostsamt. Behovet av 
funktionellt verksamhetssystem kvarstår givetvis och då blir alternativet att börja om från 
början och införa något helt nytt, eftersom dagens system inte kan behållas. Det är vare sig 
gratis eller okomplicerat.”   
 
Jan-Eric Jansson KD) lät anteckna följande för Kristdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi Kristdemokrater är oroade över situationen med it-systemet Pulsen Combine. Det var 
vi redan i mars förra året, när vi begärde att socialnämnden och äldrenämnden skulle göra 
en inventering av vilka alternativ som finns till Pulsen Combine, och huruvida man kunde 
ställa företaget till svars för den rätts-osäkerhet som blivit tydlig genom de lex-Sara-
anmälningar som gjorts. 
Vår oro har inte minskat sedan dess. Våra frågor kvarstår.” 
 
- - - - - 
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§ 18 Dnr KFKS 2015/393-007 

Revisionsrapport 6/2015 – Granskning av 
finanshanteringen 
Yttrande till revisorerna 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över revisionsrapport 
nr 6/2015 – Granskning av finanshanteringen. 
 

Ärende 
Fullmäktiges revisorer har granskat finanshanteringen utan att hitta några väsentliga brister. 
Revisorerna ger rekommendationer på några områden som stadsledningskontoret i 
föreslaget yttrande redovisar kommer att genomföras till stor del. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 183 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 november 2015 
Förslag till yttrande till revisorerna 
Revisionsskrivelse 
Revisionsrapport 6/2015 – Granskning av finanshanteringen 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 183 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över revisionsrapport 
nr 6/2015 – Granskning av finanshanteringen. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Ränteswappar får enligt kommunens reglemente endast upptas för att reducera risk i 
räntor på underliggande lån. De underliggande lånen amorterades av i samband med 
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rikshemsaffären och då borde även ränteswapparna ha avvecklats. Eftersom frågan aldrig 
varit uppe i kommunstyrelsen har vi i oppositionen inte kunnat vara med och fatta beslut 
om detta. Miljöpartiet har många gånger tidigare kritiserat den långt gångna 
delegationsordningen i kommunen. Problemet med delegationen rörande låneärenden lyfte 
vi redan år 2011.” 
 
Rolf Wasteson (V) och Khashayar Farmanbar (S) lät gemensamt anteckna följande. 
 
”Nackas revisorer har i de nu aktuella revisionsrapporterna, men även tidigare, i olika grad 
riktat kritik mot att Kommunstyrelsen inte i tillräcklig grad styr resp. följer upp vad som 
egentligen faller på Kommunstyrelsens ansvar. Särskilt allvarligt är det att det finns en 
informell delegation där tjänstemän tar beslut utan att Kommunstyrelsen ens får 
återrapportering. Det beror inte främst på att tjänstemän gör vad som inte är deras uppgift 
utan att Kommunstyrelsen i många fall lämnar walk-over. Vi har under åren sett det när det 
gäller upphandlingar och finanshanteringen. Nu föreligger revisionsrapporter som 
avhandlar en upphandling (Pulsen Combine) och just finanshantering. Pulsen Combine är 
ett ärende som på många sätt liknar ombyggnaden av Stadshuset som var en skandal för 
några år sedan. Kritiken mot finanshanteringen är allvarlig såtillvida att Kommunstyrelsen 
inte tagit ansvar för att säkra derivat och i förlängningen så innebär det en stor ekonomisk 
risk. Kommunstyrelsen står i praktiken ansvarig utan att ha tagit alla beslut. 
Under många år så fanns en kultur av låt-gå i kommunen vad gäller möjligheten för 
Kommunstyrelsen att ta sitt ansvar. Beslutsunderlag var i många sammanhang långt ifrån 
kompletta, Kommunstyrelsen såg helt enkelt inte hela bilden. Detta har helt klart blivit 
något bättre under senaste åren men fortfarande så finns det kvar rester av den gamla 
kulturen där Kommunstyrelsen inte tagit greppet.  
Svaren till revisorerna har tyvärr ofta en lätt arrogant ton där Kommunstyrelsen ger sken av 
att man redan insett problemen, agerat och åtgärdat dem. Av de svar som avlämnats idag 
vid Kommunstyrelsens sammanträde gäller detta i särskilt hög grad svaret när det gäller 
avseende Pulsen Combine. Där har revisorerna pekat på  så grava fel att en något mer 
ödmjuk ton gott hade kunnat anläggas. Revisorerna skriver att projektet inte har bedrivits 
på ett tillfredsställande sätt när det gäller styrning, politisk kontroll, och pekar på att att det 
blivit väsentligt dyrare (faktiskt en fyrdubbling av kostnaderna – hittills) samt att projektet 
skulle ha varit i drift 2009 men fortfarande inte är det. Detta hade varit värt en kommentar 
från kommunstyrelsen. 
I samband med årsbokslutet brukar Kommunstyrelsen träffa revisorerna. Vi förutsätter att 
så blir aktuellt även i år. Det är då viktigt att de frågor som vi här tar upp då kommer upp 
till behandling.” 
 
- - - - - 
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§ 19 Dnr KFKS 2015/537-866 

Konstnärlig utsmyckning i Nackasalen 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att avsätta 300 000 kronor för en konstnärlig utsmyckning i 
Nackasalen. 
 
Slutligt val av utsmyckning ska fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott. 
 

Ärende 
Nacka kulturcentrum föreslås få i uppdrag att engagera två konstnärer med hög konstnärlig 
kompetens för ett skissuppdrag gällande en konstnärlig utsmyckning i Nacksalen. 
Kostnaderna för en konstnärlig utsmyckning i Nacksalen beräknas till 300 000 kronor 
vilket inkluderar skissarvode till två konstnärer, uppdragsarvode till vald konstnär och 
material. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 189 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 1 december 2015 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 189 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att avsätta 300 000 kronor för en konstnärlig utsmyckning i 
Nackasalen. 
Slutligt val av utsmyckning ska fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott. 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att ärendet avslås. 
 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M) och Rolf Wasteson (V), 
bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Christina Ståldal (NL) anmälde att hon ej deltar i beslutet. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med  
Hans Peters yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi Socialdemokrater tycker det är viktigt med konst, dock uppfattar vi Nackasalens 
interiör som fräsch och tilltalande och att tanken bakom denna försvinner om det 
utsmyckas ytterligare. Stadshuset har dessutom nyligen renoverats för stora kostnader.  Mot 
bakgrund av detta anser vi det omotiverat att spendera 300 000 kr av skattemedlen till 
detta.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är generellt bra att man planerar för konstnärlig utsmyckning när vi bygger nya Nacka 
stad, i det här fallet borde det redan ha ingått i den ursprungliga byggbudgeten som inte 
gick av för hackor. Konst i offentlig miljö är viktigt och Miljöpartiet har i sina budgetar 
genom åren föreslagit att en procent vid ny-, om- och tillbyggnader ska gå till att förse 
offentliga utrymmen med konst eller konstnärlig gestaltning.” 
 
- - - - - 
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§ 20 Dnr KFKS 2015/639-070 

Handlingsplan för mångfaldskommitténs arbete 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar handlingsplanen för mångfaldskommitténs arbete. 
 

Ärende 
Handlingsplanen för mångfaldkommitténs arbete har fokus på att öka medvetenheten, vara 
rådgivande samt följa och uppmärksamma goda exempel inom mångfaldskommitténs 
ansvarsområde. Handlingsplanen för kommitténs arbete tar utgångspunkt i grundläggande 
idéer och värderingar som bygger på respekt för individen, människors lika värde och 
originalitet. Kommitténs arbete utgår från och fokuserar på kommunens vision öppenhet 
och mångfald och den grundläggande värderingen om förtroende och respekt för 
människors kunskap och egen förmåga – samt för deras vilja att ta ansvar. Nacka ska enligt 
kommunfullmäktiges beslut fortsätta utvecklingen av mångfald i alla kommunens verksam-
heter utifrån allas lika värde. Barnperspektivet ska beaktas i alla delar av kommunens 
verksamhet och alla beslut. Goda exempel ska lyftas fram i såväl kommunens verksamheter 
som i hela Nackasamhället. Under 2016 ska en strategi för mångfaldsarbetet i kommunens 
verksamheter antas. Mångfaldskommittén kommer att ge stöd till genomförandet av 
strategin. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 190 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 29 september 2015 
Handlingsplan för mångfaldskommitténs arbete.  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 190 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar handlingsplanen för mångfaldskommitténs arbete. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Maria Raner (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Förslaget är väldigt allmänt hållet och övergripande. Det är förvisso bra att det görs, men i 
nuvarande form är det i bästa fall en ansats. Vi Socialdemokrater saknar i förslaget tidsplan, 
fokus och avgränsningar, samt återkopplingsplan för arbetet.” 
 
- - - - - 
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§ 21 Dnr KFKS 2015/801-701 

Överenskommelse om medverkan i Regionalt nätverk 
för barns och ungas rättigheter 2016-2019 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar följande. 
 

1. Nacka kommun antar överenskommelsen om medverkan i regionalt nätverk för 
barns och ungas rättigheter 2016-2019. 

 
2. Mats Granath (L) väljs ledamot för att representera Nacka kommun i det regionala 

nätverket för barns och ungas rättigheter. 
 
Valet av ersättare bordläggs. 

Ärende 
Nacka kommun deltar i ett regionalt nätverk för barns och ungas rättigheter 2013-2015. 
Kommun behöver besluta om deltagande i nätverket under kommande fyra år (2016-2019) 
utifrån överenskommelsen. Nätverkets syfte är att skapa en god och långsiktig grund för att 
ett barnperspektiv ska vara utgångspunkt för alla beslut och åtgärder som rör barn. 
Kommunerna i nätverket utgår från sina egna förutsättningar och prioriteringar. Nacka 
kommun föreslås fortsatt delta i det regionala nätverket. 

Handlingar i ärendet 
Sociala kvalitetsenhetens tjänsteskrivelse den 2 december 2015 
Överenskommelse om medverkan i Regionalt nätverk för barns och ungas rättigheter 
2016-2019 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 191 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar följande. 

1. Nacka kommun antar överenskommelsen om medverkan i regionalt nätverk för 
barns och ungas rättigheter 2016-2019. 

2. Valen av ledamot och ersättare för att representera Nacka kommun i det regionala 
nätverket för barns och ungas rättigheter bordläggs. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
- - - - - 
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§ 22 Dnr KFKS 2015/387-105 

Strategiskt internationellt arbete och utökat 
engagemang i Eurocities 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar utöka Nacka kommuns engagemang i nätverket 

Eurocities genom medlemskap i miljöforumet Environment Forum.  
 

2. Kommunstyrelsen noterar till protokollet att Nacka kommun står värd för 
Economic Development Forum i oktober 2016 samt att Nacka kommun under 
2016 biträder ordförande i arbetsgruppen Integrated Urban Development. 

 

Ärende 
Nacka kommuns internationella policy från slutet av 2013 anger att det internationella 
arbetet harmoniserar med ordinarie målarbete i kommunen. Internationella kontakter är 
något som ska ses som ett verktyg för utveckling i alla verksamheter. Efter en översyn och 
analys av internationella organisationer och nätverk beslutade kommunstyrelsen att Nacka 
kommun skulle gå med i Eurocities och engagemanget har inletts inom Economic 
Development Forum med fokus på att Nacka bygger stad, utvecklar kundvalet samt aktivt 
spanar på andras insatser på arbetsmarknadsområdet. Som en aktiv medlem kommer 
Nacka kommun under 2016 att tillsammans med Stockholms stad leda arbetsgruppen 
Integrated urban development, samt hålla i värdskapet för Economic Development 
Forums möte i oktober 2016 på temat Urban development for a Socially Sustainable Growth 
tillsammans med Stockholm och Solna. Det finns möjlighet och intresse för Nacka 
kommun att utöka sitt medlemskap i Eurocities även till Environment Forum. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 192 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 11 november 2015 

1. Avfallsgruppens rapport från deltagande i arbetsgruppen Waste 
2. Internationell policy för Nacka kommun 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 192 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen beslutar utöka Nacka kommuns engagemang i nätverket 
Eurocities genom medlemskap i miljöforumet Environment Forum.  
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2. Kommunstyrelsen noterar till protokollet att Nacka kommun står värd för 

Economic Development Forum i oktober 2016 samt att Nacka kommun under 
2016 biträder ordförande i arbetsgruppen Integrated Urban Development. 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 23 Dnr KFKS 2015/802-140 

Analys av näringslivet i Nacka 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar information till protokollet.  
 

Ärende 
En analys av näringslivet i Nacka har tagit fram där statistikmaterial från över 7.000 
nackabaserade aktiebolag har används. De redovisade siffrorna säger att företagen i Nacka 
går relativt bra. Tillväxten vad gäller nya företag ligger på 43 procent under de senaste fem 
åren. Specifikt är det mindre företag inom branschsegmentet företagstjänster som utmärker 
sig. Över 60 procent av alla jobb i Nacka finns inom tillväxtbranscher. Matchningen mellan 
yrken och utbildningsnivå är god och Nacka är en av få kommuner i Sverige som redovisar 
ett överskott på utbildad arbetskraft. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 193 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 december 2015 
Analys av näringslivet i Nacka kommun 2009 - 2014 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 193 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar information till protokollet.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau (M), Jan-Eric Jansson (KD) och Hans Peters (C) lät gemensamt anteckna 
följande. 
 
”Analysen visar att det går bra för företagen i Nacka och att företagsklimatet är tämligen 
gott. Tillväxten är mycket hög, bland de högsta i landet. Antalet årsarbeten i företagen har 
ökat med 14% (2 718 nya jobb) och antalet företag med 43% (2 140 nya företag) mellan 
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2009 och 2014. Analysen är ett viktigt underlag för det handlingsprogram för ännu bättre 
företagsklimat som kommunstyrelsen beslutat om i samband med antagandet av 
näringslivsstrategin i juni 2015. ” 
 
- - - - - 
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§ 24 Dnr KFKS 2015/635-049 

Promemoria Ändringar i lagen (2013:388) om 
tillämpning av Europeiska unionens statsstödsregler 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner det av kommunstyrelsens arbetsutskott antagna yttrandet 
över promemorian Ändringar i lagen (2013:388) om tillämpning av Europeiska unionens 
statsstödsregler. 
 

Ärende 
Det allmänna ska inte snedvrida konkurrensen genom att med skattemedel stötta enskilda 
näringsidkare. I kommunallagen syns det i bestämmelsen om att det krävs synnerliga skäl 
för att göra det och i begreppet ligger att det finns en nytta för kommunens invånare att ett 
företag undantagsvis får ett stöd.  
 
På EU-nivå finns regler om statsstöd som innebär att stöd till en enskild verksamhet som 
huvudregel inte är tillåtet. 
 
Under vissa förutsättningar anses dock stöd kunna få positiv betydelse för t.ex. tillväxten 
och kan därför ändå vara tillåtet. Vissa stödåtgärder ska föranmälas till kommissionen som 
granskar stödet men det finns även stöd som inte behöver föranmälas. En översyn av EU:s 
statsstödsregler gjordes under 2014 som syftade till att göra stödgivningen mer transparent.  
 
Genom de ändringar som nu föreslås införs en skyldighet för kommuner och landsting att 
till regeringen eller den myndighet som regeringen bestämmer lämna vissa uppgifter som 
rör offentliggörande, uppföljning samt att föra register över stödet.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 195 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 2 december 2015 
Förslag till yttrande 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 195 
Kommunstyrelsens arbetsutskott antog föreslaget yttrande över promemorian Ändringar i 
lagen (2013:388) om tillämpning av Europeiska unionens statsstödsregler och hemställde att 
kommunstyrelsen godkänner yttrandet.  
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 25 Dnr KFKS 2015/786-003 

Rutin för anmälan till huvudman vid kränkande 
behandling och diskriminering inom förskolor, skolor 
och annan pedagogisk verksamhet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslagen rutin för anmälan till huvudman vid kränkande 
behandling och diskriminering inom kommunala skolor, förskolor och annan pedagogisk 
verksamhet. 
 

Ärende 
Bestämmelser i diskrimineringslagen och skollagen förbjuder diskriminering och kränkande 
behandling. Huvudmannen ska alltid informeras när rektorn eller förskolechefen får 
kännedom om att ett barn eller en elev känner sig utsatt för trakasserier eller kränkande 
behandling. För att huvudmannen ska vara informerad är det viktigt att det finns 
fungerande system för rapportering och kommunikation om detta mellan förskolan/skolan 
och huvudmannen. Utifrån detta ansvar föreslås att rutiner för kränkande behandling antas 
för kommunens kommunala förskolor, skolor samt annan pedagogisk verksamhet. 
 
Goda rutiner för rapportering och uppföljning är viktiga verktyg för förskolor och skolor 
för att kunna arbeta med en nolltolerans vad gäller kränkande behandling. Detta arbetssätt 
ligger i linje med barnkonventionens stadganden om respekt för barns rättigheter och att de 
ska slippa diskriminering samt har rätt att komma till tals i frågor som angår dem. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 15 december 2015 § 61 
Välfärd skolas tjänsteskrivelse den 30 november 2015 
Rutin för kränkande behandling inom kommunala skolor, förskolor och annan pedagogisk 
verksamhet.  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 15 december 2015 § 61 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar föreslagen rutin för anmälan till huvudman vid kränkande 
behandling och diskriminering inom kommunala skolor, förskolor och annan pedagogisk 
verksamhet. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med verksamhetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 26 Dnr KFKS 2015/804-009 

Omorganisation arbetsmarknadsinsatser inom Välfärd 
Samhällsservice 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att arbetsmarknadsuppdragen fördelas inom Välfärd 
Samhällsservice och att enheten Arbetscentrum avvecklas. Produktionsdirektören får i 
uppdrag att genomföra förändringarna senast 30 juni 2016. 
 

Ärendet 
Uppdragen och därmed omsättningen för enheten Arbetscentrum inom Välfärd 
samhällsservice har minskat under de senaste åren. Den exakta omfattningen och 
utformningen på arbetsmarknadsuppdragen från arbets- och företagsnämnden de 
kommande åren är inte klar och förhandling pågår. Inför 2016 är det klart att omfattningen 
på uppdragen är så låg att det inte är effektivt att organisera dem inom en enhet som endast 
arbetar med arbetsmarknadsuppdrag. 
 
Kvarvarande uppdrag som finns inom Arbetscentrum kan organiseras inom övriga enheter 
inom Välfärd samhällsservice. Detta beräknas leda till ekonomiska effektiviseringar samt 
skapa möjligheter till att utveckla tjänster och erbjudanden inom arbetsmarknadsområdet 
tack vare synergier med övrig verksamhet. Förändringen leder till effektiviseringar och 
minskad ekonomisk risk genom att uppdragen fördelas inom Välfärd samhällsservice.  
 

Handlingar i ärendet 
Välfärd samhällsservice tjänsteskrivelse den 4 januari 2016 
Bilaga - Konsekvensanalys 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 15 december 2015 § 62 
Välfärd samhällsservice tjänsteskrivelse den 2 december 2015 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 15 december 2015 § 62 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott beslutade att ärendet överlämnas till 
kommunstyrelsen och att handlingarna kompletteras med en konsekvensanalys. 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), bifall till Välfärd 
samhällsservice förslag. 
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Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V) och Sidney 
Holm (MP), att ärendet avslås. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp mot 
beslutet. 
 
Sidney Holm reserverade sig för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp mot beslutet. 
 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet motsätter sig att Arbetscentrum läggs ner. Det kan tyckas som en enkel 
omorganisation men nedläggningen har betydligt större verkan än så. Alliansmajoriteten 
har konsekvent arbetat för att avlöva den kommunala verksamheten inom området. Här 
gäller det verksamheter som är till för de personer som står längst från arbetsmarknaden 
och det är de som drabbas av de här förändringarna. Denna omorganisation är tyvärr inte 
den första förändringen som slår mot den kommunala verksamheten. Detta är kanske en av 
de typer av verksamheter som är sämst att lägga ut på privata anordnare och här har det 
nästan skett med tvång, den kommunala verksamheten har helt enkelt inte getts möjligheter 
att ens konkurrera med de privata anordnarna. ” 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Förslaget innebär att Nacka kommun ska lägga ner arbetscentrum som är en 
välfungerande och viktig verksamhet för att nå personer som under lång tid har haft svårt 
att komma in på arbetsmarknaden. Den moderatledda alliansen har systematiskt 
särbehandlat Arbetscentrum negativt, just p.g.a. att den är en kommunal verksamhet. 
Arbetscentrum har hindrats från att konkurrera på lika villkor som de privata alternativen 
med hänvisning till att det är en kommunal verksamhet. Samtidigt har budgeten minskats 
under pågående verksamhetsår flera gånger. Det kan liknas vid att bryta mot ett finansiellt 
ingånget avtal med ett privat alternativ. Beslutet som föreslås är så snabbt påkommet och 
illa förberett, att det väcker frågetecken om hur mycket kontroll alliansen har över 
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kommunens drift. Det verkar snarare som att Arbetscentrum efter denna negativa 
särbehandling, har insett att det inte är möjligt att driva verksamheten vidare. 
Delar av verksamhetens arbete är juridiskt sett strikt kommunens ansvar och får inte läggas 
ut på privata anordnare. Det förslag som föreligger innebär att verksamheten ska läggas ner 
i förhoppning om att en förhandling i framtiden ska ge svar på hur kommunen ska kunna 
klara av sina åtaganden. Det duger inte. Från Socialdemokratiskt håll är vi tydliga på två 
punkter. 1: Likvärdighet och konkurrensneutralitet måste råda mellan privata alternativ och 
kommunala, den här typen av smygprivatisering ger inte goda resultat för medborgarna och 
är ett slöseri med skattepengar. 2: Ett välförberett och trovärdigt alternativ måste 
presenteras innan styrelsen med anständigheten i behåll kan beslut om att lägga ner en 
välfungerande verksamhet.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Alliansen har de senaste åren utökat de kommunala insatserna för att personer som står 
långt från arbetsmarknaden ska få jobb. 2014 kostade den ansvariga nämndens (AFN:s) 
insatser 29 Mkr och budgeten för 2016 ligger på 33 Mkr. Insatserna styrs i allt större 
utsträckning via kundval där den enskilde själv väljer vilken jobbexpert man ska få hjälp av. 
Det är en framgångsrik och flexibel modell som hjälpt många till jobb. Vi konstaterar att 
den kommunala produktionen har minskat i omfattning, vilket är beklagligt. För oss är 
dock det självklara syftet med insatserna att arbetslösa ska få jobb, inte att garantera att en 
viss anordnare får många uppdrag, vilket är den lösning som den samlade oppositionen 
förespråkar. Monopol och en standardlösning passar illa för den här typen av individuella 
tjänster, där olika personers olika behov ska tillgodoses på bästa sätt.” 
 
Jan-Eric Jansson KD) lät anteckna följande för Kristdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det viktiga vid omorganisationen är att de som har behov av offentligt skyddat arbete 
(OSA) kan fortsätta sin anställning i kommunen men i en annan organisationsform. 
Möjligheten att fortsätta verksamheten med ”Hälsoträdgården” ,”Sommarjobb” och 
Karriärgallerian påverkas inte heller av en ny organisation. Kartläggningsprogrammet har 
redan upphört sedan en långtid tillbaka och är därför inte påverkat av beslutet om 
omorganisation. 
Generellt måste en kommunägd verksamhet också ha möjlighet att göra egna bedömningar 
om vilken verksamhet de vill och har möjlighet att genomföra på ett ekonomiskt effektivt 
sätt och organisera utifrån det bästa från individperspektiv.” 
 
- - - - - 
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§ 27 Dnr KFKS 2015/781-005 

Inriktning för upphandling av IT-drift och 
telekommunikationstjänster 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunens upphandling av IT-drift och 
telekommunikationstjänster upphandlas i följande fyra delar. 

 Nätverk för datakommunikation 
 Identifierings- och säkerhetstjänster 
 Drift av system inkl lagring 
 Telekommunikationstjänster 

 

Ärende 
Kommunens avtal gällande systemdrift och telekommunikationstjänster löper båda ut i 
mars 2017, och ny upphandling måste göras. Inför upphandlingen har en förstudie som 
inkluderat en marknadsundersökning genomförts. Syftet med denna har varit att finna 
bästa modell för upphandlingen. Slutsatsen av förstudien är att upphandlingen bör delas 
upp i fyra delar, där leverantörer har möjlighet att svara på en eller flera delar. Fördelarna 
med detta är att kommunen får större flexibilitet i tjänsterna samt möjlighet att anlita de 
som erbjuder bra tjänster till bästa pris. En förutsättning för att upphandla tjänsterna på 
detta sätt är att kommunen har bra kompetens i att beställa, styra och följa upp avtalen. 
Inom IT-området har kommunen förstärkt kompetensen och resurserna för att kunna göra 
detta. Tidplanen är att upphandlingen annonseras i början av februari 2016 så att 
tilldelningsbeslut kan tas i maj. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 26 november 2015 
Underlag för inriktningsbeslut avseende IT-Sourcing 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 185 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunens upphandling av IT-drift och 
telekommunikationstjänster upphandlas i följande fyra delar. 

 Nätverk för datakommunikation 
 Identifierings- och säkerhetstjänster 
 Drift av system inkl lagring 
 Telekommunikationstjänster 
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Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), Sidney Holm 
(MP) och Christina Ståldal (NL), att ett eget driftalternativ ska i alla de aktuella fallen vara 
med och tävla på lika villkor som sourcingalternativen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade avslag på Khashayar Farmanbars yrkande och yrkade bifall till 
arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
I enlighet med Mats Gerdaus yrkande beslutade kommunstyrelsen att avslå Khashayar 
Farmanbars yrkande. 
 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande, att bifalla 
arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”En del alternativ lämpar sig bäst för outsourcing och i vissa fall helt orimliga att ha ”in-
house” exempel på detta är telekommunikationstjänster. Andra delar, exempelvis 
identifierings- och säkerhetstjänster eller drift av system kan ge högre effektverkan och leda 
till synergieffekter om det drivs ”in-house”. Därför vill vi att ett sådant alternativ inte ska 
uteslutas redan från start.” 
 
- - - - - 
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§ 28 Dnr KFKS 2015/839-050 

Inriktning för upphandling ekonomisystem 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att upphandla ekonomisystem enligt föreslagen inriktning via 
ett förhandlat förfarande. 
 

Ärendet 
Kommunens avtal gällande ekonomisystem löper ut i maj 2016, och ny upphandling måste 
göras. Inför upphandlingen har en förstudie genomförts på redovisningsenheten av en 
extern konsult som inkluderat en översiktlig kartläggning av processer, kompetenser och 
system. Syftet med denna har varit att göra en genomlysning av nuläget och definiera 
önskat läge. Slutsatsen av förstudien är att kommunen behöver standardisera och 
automatisera sina ekonomiprocesser för att på så sätt förbättra kvalitet och effektivitet. Det 
är också mycket viktigt att systemet är enkelt och användarvänligt. För att göra det så 
behöver kommunen göra en tydlig kravspecifikation och prioritering över vad som ska ingå 
i ekonomisystemet vid denna upphandling. Tidplanen är att inbjudan skickas ut i december 
2015, inriktningsbeslut fattas i januari, så att tilldelningsbeslut kan tas i maj. Driftstart är 
planerad till räkenskapsåret 2017. 
 

Handlingar i ärendet 
Redovisningsenhetens tjänsteskrivelse den 14 december 2015 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 211 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 211 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterade informationen till protokollet. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 29 Dnr KFKS 2015/156-050 

Antagande av anbudsgivare i upphandlingen Vikarier till 
förskola och skola  
 

Beslut 
Kommunstyrelsen fattar följande beslut. 
 

1. Kommunstyrelsen antar följande anbudsgivare i kategorin Förskola: 
Rang 1: Anbudsgivare 4, NGS Group AB, org.nr 556535-1128 
Rang 2: Anbudsgivare 8, VRE Education AB, org.nr 556590-0718 
Rang 3: Anbudsgivare 1, Bilda Personalmäklarna i Stockholm AB, org.nr 556620-
4201 

 
2. Kommunstyrelsen antar följande anbudsgivare i kategorin Skola F- åk 6: 

Rang 1: Anbudsgivare 7, VRE Education AB, org.nr 556590-0718 
Rang 2: Anbudsgivare 4, NGS Group AB, org.nr 556535-1128 
Rang 3: Anbudsgivare 3, People Productions Sweden AB, org.nr 556577-1838 

 
3. Kommunstyrelsen antar följande anbudsgivare i kategorin Skola åk 7-9 och 

gymnasiet: 
Rang 1: Anbudsgivare 7, Studentvikarie, org.nr 556968-0134 
Rang 2: Anbudsgivare 4, NGS Group AB, org.nr 556535-1128 
Rang 3: Anbudsgivare 8, VRE Education AB, org.nr 556590-0718 
 

4. Kommunstyrelsen tecknar avtal med antagna anbudsgivare för avrop enligt 
rangordning. 
 

5. Kommunstyrelsen beslutar om omedelbar justering. 
 

Ärendet 
En upphandling har genomförts av tillfällig personal till kommunens förskolor och skolor. 
Själva tilldelningsbeslutet omfattas av sekretess. Det är en rangordnad 
ramavtalsupphandling. Utvärdering har inte gjorts på pris utan på tre kvalitetsområden. 
Priset för olika personalkategorier har kommunen bestämt med egna erfarenheter och de 
priser som andra kommuner fått i likande upphandlingar.  
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I upphandlingen har föreslagna anbudsgivare lämnat de för kommunen ekonomiskt mest 
fördelaktiga anbuden, med hänsyn tagen till både pris och kvalitet. Kommunstyrelsen antar 
företagens anbud och avtal tecknas med dem med avrop enligt angiven rangordning. 
 

Handlingar i ärendet 
Inköpsenhetens tjänsteskrivelse den 21 december 2015 
Utvärderingsprotokoll kategori 1 
Utvärderingsprotokoll kategori 2 
Utvärderingsprotokoll kategori 3 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 186 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 december 2015 § 186 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterade informationen till protokollet och att 
tilldelningsbeslut fattas av kommunstyrelsen den 11 januari 2015. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med inköpsenhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 30 Dnr KFKS 2014/824-113 

Val av åtta ledamöter i miljömålskommittén för 2016 
samt val av ordförande, 1:e vice och 2:e vice ordförande  

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Ledamöter  
Peter Zethraeus, 1:e vice ordf (M) 
Anna Kjellin Flory (M) 
Bjarne Hanson (L) 
Hans Peters, ordförande (C) 
Anders Tiger (KD) 
Carl-Magnus Grenninger (S) 
Roger Bydler, 2:e vice ordf (MP) 
Hans Wigren (V) 

 
Kommunstyrelsen beslutar om omedelbar justering. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 1 
 
- - - - - 
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§ 31 Dnr KFKS 2014/824-113 

Val av åtta ledamöter i mångfaldskommittén för 2015 
samt val av ordförande, 1:e vice och 2:e vice ordförande 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Ledamöter  
Dominique Faymonville, 1.e vice ordf (M) 
Adrienne Teleki (M) 
Mats Granath, ordförande (L) 
Elisabeth Därth (C) 
Nana Amirajibi (KD) 
Åsa Norrman Grenninger (S) 
Pascal Fall, 2:e vice ordf (MP) 
Jamil Jumaa (V) 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 1 
 
- - - - - 
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§ 32 Dnr KFKS 2014/824-113 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Nacka Stadshus AB fr.o.m. ordinarie bolagsstämma 
2016 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2017 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud 
Eva Olin 

 

Ersättare 
Mats Bohman 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 
- - - - - 
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§ 33 Dnr KFKS 2014/824-113 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Nacka Energi AB fr.o.m. ordinarie bolagsstämma 
2016 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2017 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud 
Eva Olin 

 

Ersättare 
Mats Bohman 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 
- - - - - 
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§ 34 Dnr KFKS 2014/824-113 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Nacka Energi Försäljnings AB fr.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2016 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2017 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud 
Eva Olin 

 

Ersättare 
Mats Bohman 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 
- - - - - 
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§ 35 Dnr KFKS 2014/824-113 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Nysätra Fastighets AB fr.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2016 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2017 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud 
Eva Olin 

 

Ersättare 
Mats Bohman 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 
- - - - - 
 
  



 
70 (78) 

 11 januari 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 36 Dnr KFKS 2014/824-113 

Nominering av två styrelseledamöter med personliga 
ersättare till styrelsen för Saltsjö Pir AB fr.o.m. 
ordinarie bolagsstämma 2016 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2017 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ledamöter 
Mats Bohman 
Dag Björklund 

 

Ersättare 
Anders Börjesson 
Malin Westerback 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 

Protokollsanteckning 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Med tanke på att bolagets verksamhet och fastigheter har stor inverkan på lokalområdet är 
det vår önskan att styrelsen tillsätts av politiker istället för tjänstemän. Det är viktigt för att 
vitalisera den lokala demokratin och ge fler människor egenmakt och delaktighet i 
utvecklingen av sitt närområde.” 
 
- - - - - 
 
  



 
71 (78) 

 11 januari 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 37 Dnr KFKS 2014/824-113 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Saltsjö Pir AB fr.o.m. ordinarie bolagsstämma 2016 
t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2017Beslut 
 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud  
Mats Gerdau M 

 

Ersättare  
Brita Nyman S 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 
- - - - - 
 
  



 
72 (78) 

 11 januari 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 38 Dnr KFKS 2014/824-113 

Val av ett ombud i Boo Energi Ekonomisk förening 
fr.o.m. årsmöte 2016 t.o.m. årsmöte 2017 

Beslut 
Till rubricerat uppdrag väljs  
 

Ombud  
Göran Fredriksson L 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 
- - - - - 
 
  



 
73 (78) 

 11 januari 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 39 Dnr KFKS 2014/824-113 

Val av ett ombud vid bolagsstämmor med 
Kommentusgruppen för 2016 

Beslut 
Till rubricerat uppdrag väljs 

Ombud 
Mats Bohman 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 
- - - - - 
 
  



 
74 (78) 

 11 januari 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 40 Dnr KFKS 2014/824-113 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor 
med AB Vårljus (bolag för drift av hem för vård eller 
boende för barn och ungdomar ”HVB-hem”) fr.o.m. 
bolagsstämman 2016 t.o.m. bolagsstämman 2017 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud  
Helene Skantze M 

 

Ersättare  
Andreas Falk S 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 
- - - - - 
 
  



 
75 (78) 

 11 januari 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 41 Dnr KFKS 2014/824-113 

Val av ett ombud och en ersättare till Sweden Green 
Building Councils årsstämma 2017 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud  
Cathrin Bergenstråhle M 

 

Ersättare  
Roger Bydler MP 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 
- - - - - 
 
  



 
76 (78) 

 11 januari 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 42 Dnr KFKS 2014/824-113 

Val av ett ombud och en ersättare till Filmpool 
Stockholm-Mälardalen ekonomisk förenings årsstämma 
2016 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud  
Oliver Rykatkin (M) 

 

Ersättare  
Mattias Qvarsell (S) 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2  
 
- - - - - 
 
 
  



 
77 (78) 

 11 januari 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 43 Dnr KFKS 2014/824-113 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Stockholmsregionens Försäkring AB fr.o.m. 
ordinarie bolagsstämma 2016 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2017 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud  
Mats Gerdau (M) 

 

Ersättare  
Mattias Qvarsell (S) 

 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 
- - - - - 
 
  



 
78 (78) 

 11 januari 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 44 

Övriga frågor 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
- - - - - 
 
 


